



# THE HAGUE ACADEMY OF INTERNATIONAL LAW

# 2025

## CENTRE FOR STUDIES AND RESEARCH

18 August – 5 September 2025

### Artificial Intelligence and International Law

The increasing integration of digital technologies based on Artificial Intelligence (AI) into human activities requires a thorough re-examination of most normative frameworks in the international order. Advanced AI systems operate with ever greater autonomy, generating content, recommendations, predictions and decisions for States, organisations and individuals. AI thus offers enormous opportunities for humankind by facilitating (or even making possible) the performance of certain tasks. At the same time, however, it presents significant risks related, for instance, to potential biases and accountability gaps. In this context, is (public and private) international law capable of addressing the profound changes that the contemporary rise of AI is bringing?

The 2025 Centre of Studies and Research of The Hague Academy of International Law aims to analyse these challenges and opportunities through the lenses of international law in a holistic manner by focusing on three different aspects: AI's impact on the sources and institutions of the international legal order, AI's impact on special regimes of international law, and AI's role in addressing specific contemporary problems.

Selected researchers will be called to work on the following topics under the guidance of the Directors of Research:

- |   |   |
|---|---|
| <ul style="list-style-type: none"><li>• AI and International/Regional Organisations</li><li>• AI and International/Regional Courts and Tribunals</li><li>• AI and the Making of (Public/Private) International Law</li><li>• AI and the Practice of (Public/Private) International Law</li><li>• International Governance of AI including Technical Standardisation</li><li>• AI and the Risk-based Approach</li><li>• AI and the International Law of Armed Conflict</li><li>• AI and International Environmental Law</li><li>• AI and Conflict of Laws</li><li>• AI and International Human Rights Law</li><li>• AI and the Law of State Responsibility</li></ul> | <ul style="list-style-type: none"><li>• AI and International Criminal Law</li><li>• AI and International Business Law</li><li>• AI and the Maintenance of International Peace and Security</li><li>• Lethal Autonomous Weapons and International Law</li><li>• AI and the North-South Divide</li><li>• AI and Cybersecurity</li><li>• AI and Privacy</li><li>• AI and Humanitarian Action</li><li>• AI and the Cross-border Movement of Persons</li><li>• AI and (Mis)Information</li></ul> |
|---|---|

#### Directors of Research:

English-speaking section: **Marco ROSCINI**, Professor at the University of Westminster

French-speaking section: **Marion HO-DAC**, Professor at the University of Artois

## REGISTRATION

Registration is free of charge.

Interested candidates must be researchers and preferably hold an advanced degree (PhD or Doctorate degree).  
Registration period: 1st July to 15th October 2024.

The Hague Academy of International Law, Peace Palace, Carnegieplein 2, 2517 KJ THE HAGUE, The Netherlands



For all information, please visit the website: <http://www.hagueacademy.nl>

**Curatorium:**  
Prof. Diego P. Fernández Arroyo (President)  
Prof. Yuko Nishitani (Vice-President)  
Prof. Mohamed S. Abdel Wahab  
Prof. Katharina Boele-Woelki  
Prof. Laurence Boisson de Chazournes  
Prof. Hannah L. Buxbaum  
Judge Hilary Charlesworth  
Prof. Giuditta Cordero-Moss  
Prof. Patrícia Galvão Teles  
Judge María Teresa Infante Caffi  
Prof. Bing Bing Jia  
Prof. Maurice Kamto  
Prof. Makane Moïse Mbengue  
Prof. Nilüfer Oral  
Prof. Nico J. Schrijver  
Prof. Linos-Alexander Sicilianos  
Judge Peter Tomka  
Prof. Tullio Treves

**Secretary-General:**  
Prof. Jean-Marc Thouvenin



# ACADEMIE DE DROIT INTERNATIONAL DE LA HAYE

## 2025

### CENTRE D'ÉTUDE ET DE RECHERCHE

18 août – 5 septembre 2025

#### Intelligence artificielle et droit international

L'intégration croissante des technologies numériques fondées sur l'intelligence artificielle (IA) dans les activités humaines impose une relecture approfondie de la plupart des cadres normatifs de l'ordre international. Les systèmes avancés d'IA fonctionnent avec toujours plus d'autonomie, générant des contenus, des recommandations, des prédictions et des décisions pour les États, les organisations et les individus. L'IA offre donc à l'humanité des perspectives immenses en facilitant (voire en rendant possible) l'exécution de certaines tâches. Dans le même temps, elle présente des risques importants liés, par exemple, à de potentiels biais et à des lacunes en matière de responsabilité. Dans ce contexte, le droit international (public et privé) est-il apte à accompagner et encadrer les changements profonds que l'essor contemporain de l'IA est en passe d'emporter ?

Le Centre d'étude et de recherche 2025 de l'Académie de droit international de La Haye se donne pour objectif d'analyser ces défis et opportunités à l'aune du droit international, suivant une approche holistique et en se concentrant sur trois principaux aspects : les conséquences de l'IA sur les sources et les institutions de l'ordre juridique international, sa prise en considération par les différentes branches du droit international et son rôle dans la résolution de certains problèmes contemporains.

Les chercheurs sélectionnés seront appelés à travailler sur les sujets suivants sous la direction des directeurs de recherche :

- |  |   |
|--|---|
| <ul style="list-style-type: none"><li>• IA et organisations internationales/régionales</li><li>• IA et juridictions internationales/régionales</li><li>• IA et fabrique du droit international (public/privé)</li><li>• IA et pratique du droit international (public/privé)</li><li>• Gouvernance internationale de l'IA, y inclus la normalisation technique</li><li>• IA et approche fondée sur les risques</li><li>• IA et droit international des conflits armés</li><li>• IA et droit international de l'environnement</li><li>• IA et conflits de lois et de juridictions</li><li>• IA et droit international des droits de « la personne humaine »</li></ul> | <ul style="list-style-type: none"><li>• IA et droit de la responsabilité internationale de l'État</li><li>• IA et droit international pénal</li><li>• IA et droit du commerce international</li><li>• IA et maintien de la paix et de la sécurité internationale</li><li>• Systèmes d'armes létales autonomes et droit international</li><li>• IA et « fossé » Nord-Sud</li><li>• IA et cybersécurité</li><li>• IA et vie privée</li><li>• IA et action humanitaire</li><li>• IA et circulation transfrontière des personnes</li><li>• IA et (dés)information</li></ul> |
|--|---|

#### Directeurs de recherche :

Section de langue française : Marion HO-DAC, Professeure à l'Université d'Artois

Section de langue anglaise : Marco ROSCINI, Professeur à l'Université de Westminster

## INSCRIPTIONS

L'inscription est gratuite.

Les candidats doivent être des chercheurs et de préférence être titulaires d'un diplôme d'études supérieures (doctorat).

Période d'inscription : du 1er juillet au 15 octobre 2024.



**Curatorium :**  
Prof. Diego P. Fernández Arroyo (Président)  
Prof. Yuko Nishitani (Vice-Présidente)  
Prof. Mohamed S. Abdel Wahab  
Prof. Katharina Boele-Woelki  
Prof. Laurence Boisson de Chazournes  
Prof. Hannah L. Buxbaum  
Juge Hilary Charlesworth  
Prof. Giuditta Cordero-Moss  
Prof. Patrícia Galvão Teles  
Jude María Teresa Infante Caffi  
Prof. Bing Bing Jia  
Prof. Maurice Kamto  
Prof. Makane Moïse Mbengue  
Prof. Nilüfer Oral  
Prof. Nico J. Schrijver  
Prof. Linos-Alexandre Siciliano  
Jude Peter Tomka  
Prof. Tullio Treves

**Secrétaire général :**  
Prof. Jean-Marc Thouvenin